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Protokół Nr XXV/22 

z posiedzenia Rady Gminy Bobrowice  

 

w dniu 23 czerwca 2022 r. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych podczas otwarcia obrad obecnych było 13 radnych, co 

według Przewodniczącego stanowiło kworum zdolne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. Radny nieobecny: Łukasz 

Dudzic. 

  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Wojciech Wąchała – Wójt Gminy 

2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz Gminy 

3. Małgorzata Bednarz – Skarbnik Gminy 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XXV sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Bobrowice za rok 2021. 

7. Debata nad raportem o stanie Gminy Bobrowice za rok 2021. 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bobrowice wotum zaufania. 

9. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bobrowice oraz sprawozdania 

finansowego za 2021 rok. 

10. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Bobrowice za rok 2021. 

11. Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy Bobrowice za 2021 rok 

wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bobrowice. 

12. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej. 

13. Dyskusja. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bobrowice za 2021 rok. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Bobrowice za 2021 rok. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta 

Gminy Bobrowice. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy 

Bobrowice. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Strużce. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Bobrowicach. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na 

dofinansowanie kosztów budowy indywidualnych, przydomowych oczyszczalni ścieków 

na terenie Gminy Bobrowice. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2022-2026. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2022. 

24. Interpelacje i zapytania radnych. 

25. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

26. Wolne wnioski i informacje. 

27. Zamknięcie obrad XXV sesji Rady Gminy. 

 

 

Ad 1. 

Otwarcia XXV sesji o godz. 9:00 dokonał Przewodniczący Łukasz Kamerduła, witając 

radnych oraz zaproszonych gości.  

 

Ad 2. 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad, który został przyjęty  

13 głosami „za”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXIV/22 sesji Rady Gminy 

Bobrowice z dnia 31 maja 2022 r. 

Wyniki głosowania: 13 „za” , 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujący się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 13 radnych.  

 

Ad 4. 

 Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła przedstawił informację o swoich działaniach 

w okresie międzysesyjnym.  

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 5. 

          Wójt Wojciech Wąchała przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu Gminy  

w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Na salę posiedzeń przybył radny Lucjan Tracz. Od tego momentu kworum wynosiło  

14 radnych.  

 

Ad 6. 

      Wójt Wojciech Wąchała przedstawił Raport o stanie Gminy Bobrowice za 2021 r. 

informując, że jest to czwarty raport wynikający z obowiązku ustawowego, zawierający dane 

przygotowane przez pracowników merytorycznych urzędu. Raport został przesłany radnym 

oraz umieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej.  

Raport stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad 7. 

          Przewodniczący otworzył debatę nad raportem o stanie Gminy Bobrowice za 2021 r. 

informując, że nie wpłynęło żadne zgłoszenie do udziału w debacie. 

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał ile w stosunku do roku poprzedniego przybyło metrów 

sieci kanalizacji oraz ile wybudowano metrów dróg. 

 

Wójt poinformował, że w ubiegłym roku nie powiększono sieci kanalizacyjnej  

i wodociągowej oraz nie rozbudowano sieci dróg. 

 

Sekretarz poinformowała, że w ramach bieżącej działalności wykonano remonty obiektów 

komunalnych, przeglądy placów zabaw, przeglądy elektryczne oraz kominiarskie. Wyjaśniła, 

że usterki są na bieżąco usuwane, a budżet na remonty wynosi tylko 50.000 zł. Również na 

bieżąco są prowadzone przeglądy świetlic wiejskich, prace remontowe w ośrodku zdrowia  

i aptece. 

 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że ten rok zapowiada się lepiej, jednak głosowanie 

dotyczy działalności w roku poprzednim, gdzie m. in. miała być rozpoczęta budowa 

oczyszczalni ścieków w Wełmicach. Dodał, że nie zagłosuje nad udzieleniem wójtowi wotum 

zaufania, ponieważ na koniec 2021 r. w budżecie zostało wiele niewykorzystanych środków. 

 

Radny Lucjan Tracz zapytał jakie wnioski wyciągnięto po przeglądzie placu zabaw i świetlicy 

wiejskiej w Bronkowie, ponieważ w świetlicy odpada część kasetonów na suficie. 

 

Sekretarz poinformowała, że został ogłoszony przegląd techniczny budynków i do końca 

sierpnia zostanie zakończony. Zaproponowała radnemu, aby w czasie przerwy w sesji  udał 

się do pracownika merytorycznego w celu zapoznania się z wynikami przeglądu. 

 

Wójt wyjaśnił, że dwukrotnie wysyłano fachowca w celu usunięcia usterki, jednak nie jest 

jeszcze znana jej przyczyna.  

Następnie odczytał zawarte w raporcie inwestycje, które zostały zrealizowane w ubiegłym 

roku. Są to m. in.: przebudowa drogi gminnej w Wełmicach, budowa lokalnej oczyszczalni, 

budowa oświetlenia w miejscowościach Barłogi, Chojnowo, Chromów; budowa boiska 

wielofunkcyjnego w Dychowie, zabezpieczenie energetyczne, realizacja projektu  

e-urząd II, usuwanie azbestu, wsparcie finansowe dla klubów sportowych, zakup sprzętu 

sportowego dla seniorów, organizacja zawodów wędkarskich, zakup wiaty do Chojnowa, czy 

doposażenie świetlic wiejskich. 
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Radny Marcin Jagodziński przypomniał, że mieszkańcy Barłogów są zawiedzeni 

postępowaniem Wójta dotyczącym budowy oświetlenia i zapytał które z większych 

inwestycji zostały zrealizowane w 2021 r. 

 

Wójt oznajmił, że po wybudowaniu nowego oświetlenia mieszkańcy są już zadowoleni,  

a główne inwestycje wykonane w zeszłym roku to budowa oświetlenia w miejscowościach 

Barłogi, Chromów i Chojnowo oraz budowa boiska wielofunkcyjnego przy szkole  

w Dychowie. 

Radny Lucjan Tracz zapytał jak wygląda bilans dotyczący ośrodka zdrowia i czy są jakieś 

niezakończone sprawy finansowe. Dodał, że budynek ośrodka z zewnątrz nie wygląda 

estetycznie. 

Wójt wyjaśnił, że nie ma żadnych zaległości i zarówno ze strony operatora jak i urzędu gminy 

nie powinno być już nieporozumień. Dodał, że faktura za piec została rozliczona, a obecnie  

w ośrodku trwają drobne prace remontowe, zgodnie z zaleceniami sanepidu. 

 

Radny Jarosław Miś zapytał radnego Lucjana Tracza czy słyszał, że jakość usług w ośrodku 

jest zła, a następnie zapytał wójta, czy jeszcze w tym roku uda się wykonać plac zabaw  

w szkole w Bobrowicach. 

Radna Iwona Szajek dodała, że obecny plac zabaw jest w strasznym stanie i przypomniała, że 

jak tworzono oddział szkolno-przedszkolny, to obiecywano zakup nowych urządzeń na placu.  

 

Radny Lucjan Tracz w odniesieniu do zapytania radnego Jarosława Misia oznajmił, że nic nie 

słyszał o złej jakości świadczonych usług, natomiast odnośnie wyglądu ośrodka podkreślił, że 

jest to wizytówka gminy. 

 

Wójt wyjaśnił, że budynek jest ocieplony, ma strukturę i niedawno został wykonany podest 

dla osób niepełnosprawnych. Odnośnie placu zabaw w przedszkolu dyrektor nie zgłaszała 

takiego zapotrzebowania. Dodał, że w porozumieniu ze szkołą można zakupić nowe 

urządzenia w ramach funduszu sołeckiego, a nowy plac zabaw będzie dla najmłodszych 

dzieci przy żłobku. 

 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że te drobne inwestycje można było wykonać 

w zeszłym roku ze środków, które zostały w budżecie. 

 

Wójt wyjaśnił, że są to środki znaczone na dany cel i nie można ich wykorzystać. 

 

Radny Marcin Jagodziński uznał, że nie jest tak do końca jak wójt wyjaśnia, ponieważ 

przesuwane były środki z budowy żłobka na budowę boiska w Dychowie i wiedząc, że 

budowy nie będzie do końca roku można było je inaczej spożytkować. Dodał, że wiele 

inwestycji zostało wykonane przez sołtysów w ramach funduszu sołeckiego. 

Wójt oznajmił, że jeśli się zsumuje inwestycje na przełomie tych kilku lat, to jest tego bardzo 

dużo. 

 

Sekretarz podziękowała sołtysom za ich pracę i ogromne zaangażowanie jednak podkreśliła, 

że niektóre zadania przekraczają niekiedy ich kompetencje i wymagają zaangażowania 

pracownika urzędu. Są to np. zapytania ofertowe, wyłonienie wykonawcy, pozwolenia, 

zezwolenia czy odbiór prac. Następnie odczytała protokół z przeglądu świetlicy  

w Bronkowie, informując że jej stan jest zadowalający i zaleca się bieżące prace. Odnośnie 

kasetonów poinformowała, że usterka została usunięta w ramach bieżącego utrzymania.  
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Z kolei z protokołu przeglądu placu zabaw wynika, że wykazano ubytki na podwójnej 

huśtawce. 

 

Radna Anna Hałupka podziękowała za realizację jej wniosków sołeckich dotyczących 

remontu  świetlicy wiejskiej i dodała, że sołtysi powinni składać wnioski.  

 

Radny Andrzej Grudziński zapytał o plany dotyczące przejętych od PKP budynków  

w Strużce, Bobrowicach i Dychowie i podkreślił, że ich stan jest niezadowalający. 

Sekretarz poinformowała, że obiekty są objęte ochroną konserwatorską, zatem wszelkie 

remonty muszą być uzgadniane z Wojewódzkim Konserwatorem Ochrony Zabytków.  

W budynku w Bobrowicach uzupełniono ubytki w dachu, dokonano wymiany rynien i okien, 

a także wymieniono wszystkie piece, prócz jednego. W budynku w Dychowie w wyniku 

zdarzenia losowego zapewniono mieszkańcom warunki o wymaganym standardzie.   

Natomiast budynek w Strużce zamieszkuje dwóch lokatorów, gdzie przy współpracy na 

bieżąco trwają drobne naprawy np. drzwi wejściowych, czy też zadaszenia. Podsumowała, że 

stan budynków nie zagraża mieszkańcom.  

 

Radny Jarosław Miś poinformował, że dach budynku przy byłym dworcu kolejowym  

w Bobrowicach grozi zawaleniem i stanowi duże zagrożenie. 

Sekretarz wyjaśniła, że temat jest znany i budynek został zabezpieczony płytami OSB, 

założono kłódki na drzwi oraz zabezpieczono instalację elektryczną. 

Wójt oznajmił, że budynek nie zagraża bezpośrednio mieszkańcom jednak wobec tej sytuacji 

teren wokół budynku zostanie zabezpieczony. 

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał o projekt i środki które radni przesunęli na budowę ścieżki 

rowerowej na trasie po byłych torach kolejowych. Z uwagi na to, że w najbliższym czasie 

będzie robiona trasa Zielona Góra-Gubin zaproponował, aby dołączyć się do tego szlaku. 

Wójt wyjaśnił, że odnośnie połączenia komunikacyjnego nasza gmina została wyłączona  

z projektu, ponieważ nie leży bezpośrednio na tej trasie. Odnośnie planów budowy ścieżki 

rowerowej poinformował, że nie zmienił swoich zamiarów w tym zakresie, jednak wydatki 

bardzo wzrosły, a dochody się nie zmieniają, więc nie wie kiedy to nastąpi i do tematu ścieżki 

jeszcze wróci. 

 

Radna Iwona Szajek oznajmiła, że w zeszłym roku wójt obiecał wyczyszczenie terenu wokół 

wiaty w Chojnowie i zapytała czy jest to nadal aktualne. 

Wójt poinformował, że gminna część działki zostanie uprzątnięta i dodał, że również zwracał 

się do właściciela przyległej działki o jej uprzątniecie.  

 

Radny Lucjan Tracz zapytał jaki wójt ma plan na uzupełnienie przed zimą oświetlenia 

ulicznego w Bronkowie, ponieważ budowa nowego będzie dopiero za kilka lat. 

Wójt poinformował, że jeszcze dzisiaj zostanie utworzony adres mailowy dla mieszkańców, 

gdzie będzie można zgłaszać uwagi dotyczące oświetlenia. Zebrane informacje zostaną 

przekazane do Enea.  

Radna Iwona Szajek zgłosiła, że pracownicy ENEA nie wykonują rzetelnie usług konserwacji 

oświetlenia.  

 

Radny Marcin Jagodziński podsumował, że w zeszłym roku sporo inwestycji nie zostało 

zrealizowanych, wójt doprowadził do sytuacji dotyczącej ośrodka zdrowia, którą rozwiązali 

radni, a następnie będzie rozpatrywana skarga na wójta. Oznajmił, że wstydziłby się przed  

mieszkańcami, gdyby zagłosował za udzieleniem wójtowi wotum zaufania. 
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Wójt odnośnie ośrodka zdrowia wyjaśnił, że to co było zaproponowane przez gminę  

w efekcie zostało wykonane, a mieszkańcy mają zapewniony dostęp do opieki medycznej.  

 

Ad 8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bobrowice 

wotum zaufania. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 11 głosami „za”, 2 „przeciw”,  

1 „wstrzymujący się”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 14 radnych.  

 

Ad 9. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Bobrowice oraz sprawozdania finansowe 

za 2021 rok przedstawiła Skarbnik.  

Sprawozdania stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Ad 10.  

Uchwałę Nr 269/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Zielonej Górze z dnia 16 maja 2022 r. w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Bobrowice za rok 2021 wraz z informacją o stanie mienia 

odczytała Skarbnik (opinia pozytywna). Uwag nie zgłoszono. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 11. 

Pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej z dnia 3 czerwca 2022 r. w sprawie wykonania 

budżetu Gminy Bobrowice za 2021 rok wraz z wnioskiem w sprawie udzielenia absolutoriom 

Wójtowi Gminy Bobrowice odczytała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Hałupka. 

Uwag nie zgłoszono. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 12. 

Uchwałę Nr 356/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Zielonej Górze z dnia 7 czerwca 2022 r. w sprawie wydania opinii (pozytywna) o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Bobrowice dotyczącym udzielenia absolutorium Wójtowi 

odczytała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Hałupka. Uwag nie zgłoszono. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 13. 

Dyskusja.  

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że jest za udzieleniem absolutorium, ponieważ budżet  

został wykonany, tylko nie tak jak chcieliby radni.  

 

Ad 14.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bobrowice za 2021 rok. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/893/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Rewizyjnej_0D_0Ana_2018_rok/
http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/893/w_sprawie_zatwierdzenia_rocznego_planu_pracy_Komisji_Rewizyjnej_0D_0Ana_2018_rok/
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W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 14 radnych.  

 

Ad 15. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Bobrowice za 2021 rok. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie było. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”. 

Wójt podziękował za pracę radnym, kierownikom jednostek, pracownikom urzędu, sołtysom 

oraz pracownikom GOKiS.                       

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 14 radnych.  

 

Ad 16. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Sekretarz wyjaśniła, że petycja jest od rodziców przedszkola w Bobrowicach, aby zgodnie  

z nowymi zaleceniami sanepidu umożliwić im wejście na teren przedszkola. Komisji Skarg, 

wniosków i petycji przedstawiła stanowisko, że dyrektor zastosowała się do zaleceń, zatem 

petycja stała się bezprzedmiotowa. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”.     

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 14 radnych.  

 

Ad 17.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta 

Gminy Bobrowice. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Sekretarz wyjaśniła, że skarżący wnioskował do tut. urzędu o wybudowanie Kanału 

Bronkowskiego, gdzie otrzymał odpowiedź negatywną i został poinformowany, że wniosek 

nie jest możliwy do zrealizowania, ponieważ nie leży to w kompetencji gminy, jak również 

gmina nie może innym narzucać tych zadań. W związku z powyższym skarżący złożył skargę 

na bezczynność wójta w realizacji wniosku do Samorządowego Kolegium Odwoławczego  

w Zielonej Górze, które następnie przesłało skargę według właściwości do rady gminy. 

Sekretarz wyjaśniła, że nie ma tu bezczynności, ponieważ wnioskodawca otrzymał 

odpowiedź, jednak miał prawo być niezadowolony. Wójt nie ma władztwa nad tym akwenem 

i nie ma możliwości podjęcia żadnych zadań. W związku z powyższym Komisja Skarg 

wniosków i petycji uznała skargę za bezzasadną.  

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 14 radnych.  
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Radny Andrzej Grudziński i radna Janina Łukaszewicz opuścili salę posiedzeń. Od tego 

momentu kworum wynosiło 12 radnych. 

 

Ad 18.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta 

Gminy Bobrowice. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Radny Marcin Jagodziński z uwagi na powagę sprawy zwrócił się z prośbą o przedstawienie 

uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Sekretarz wyjaśniła, że Związek Nauczycielstwa Polskiego złożył skargę na działania Wójta 

Gminy Bobrowice, którą po rozpatrzeniu Komisja Skarg, wniosków i petycji uznała za 

zasadną. Następnie odczytała stanowisko komisji zawarte w uzasadnieniu do uchwały. 

Sekretarz odnosząc się do uzasadnienia uznała, że komisja nie zachowała kwestii prawdy 

obiektywnej, ponieważ zawarła wyjaśnienia ZNP, natomiast nie zawarła wyjaśnień wójta. 

Dodała, że ma również wątpliwości co do interpretacji przez komisję przepisów. 

 

Wójt oznajmił, że w uzasadnieniu sytuacja została przedstawiona jednostronnie i trudno było 

się odnieść do poprzednich stwierdzeń, ponieważ nie uczestniczył w pierwszej części 

posiedzenia komisji. W uzasadnieniu nie ujęto wyjaśnień wójta, sekretarz i pracownika 

merytorycznego. Wyjaśnił również, że wszystkie terminy podnoszone w skardze zostały 

zachowane, a dokumenty zostały przekazane przed terminem. 

 

Radny Lucjan Tracz poinformował, że zanim wójt dołączył do posiedzenia komisji 

wysłuchano wyjaśnień przedstawiciela ZNP, który przedstawił w jaki sposób próbują bronić 

nauczyciela. Do wyjaśnień dołączył się również radny Jarosław Miś, który również należy do 

związków zawodowych, tylko innej organizacji. Obie strony potwierdziły, że zastępca 

dyrektora nie był w stanie zachować obowiązujących go terminów w stosunku do nauczycieli, 

ponieważ w czerwcu nie miałby możliwości zachowania 3 miesięcznego okresu 

wypowiedzenia. Dodał, że Komisja rozpatrzyła zarzut i nie wnikała w kwestie arkuszy 

organizacyjnych, które nie były przedmiotem skargi. 

 

Wójt uznał, że radny mówi właśnie o arkuszach organizacyjnych, ponieważ obowiązek 

opiniowania dotyczy arkuszy i nie ma obowiązku ponownego jego opiniowania.  

W arkuszu jest wystarczająca ilość godzin, aby żaden nauczyciel nie stracił pracy. Następnie 

zapytał w którym miejscu przekroczył terminy i złamał przepisy prawa. 

 

Radny Lucjan Tracz tłumaczył, że zarzut dotyczy pisma, które zostało wysłane z urzędu  

w dniu 23.05., gdzie w myśl związków termin był nie do zrealizowania przez dyrektora.  

 

Wójt oznajmił, że pismo o którym mówi radny to arkusz organizacyjny z uwagami. 

 

Radny Jarosław Miś wyjaśnił, że prace nad arkuszem powinny się rozpocząć w marcu, 

następnie do 5.04. projekt arkusza powinien zostać przesłany do zaopiniowania przez związki 

zawodowe. Pismo związki otrzymały 13.04. czyli 8 dni po terminie. Podkreślił, że związki 

zawodowe mają za zadanie dbanie o interesy pracowników i mają prawo się skarżyć.  

 

Wójt podkreślił, że skarga jest na działania wójta, a nie dyrekcji i ponownie przedstawił 

terminy wyjaśniając, że zostały one zachowane.  
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Radny Lucjan Tracz zapytał dlaczego pismo z urzędu wysłano dopiero 23.05.2022 r. 

Wójt wyjaśnił, że termin był do 29.05., więc pismo zostało wysłane przed czasem. 

 

Sekretarz oznajmiła, że przepisy prawa oświatowego są trudne i każda z organizacji ma 

prawo je inaczej interpretować, tak samo urząd może mieć inne stanowisko. Dodała, że 

niezadowoleni pracownicy jak najbardziej mogą zwrócić się do sądu. Następnie ponownie 

przedstawiła obowiązujące terminy i wyjaśniła, że wójt ma prawo zatwierdzić arkusz  

w całości lub z uwagami informując o tym dyrektora, z którym następnie wspólnie 

wypracowano projekt arkusza z uwagami.  

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał czy przed wypowiedzeniem umowy dyrektor musi 

powiadomić związki zawodowe i w jakim czasie muszą odpowiedzieć. 

Sekretarz przypomniała, że przedmiotem skargi jest nie zachowanie terminów. 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że jest to narażenie nauczyciela na działania niezgodne  

z prawem spowodowane działalnością wójta. 

 

Sekretarz wyjaśniła ponownie, że do końca maja pracownicy powinni otrzymać pisma, które 

otrzymali, zatem termin został zachowany. Dodała, że nie wie czy ktoś został zwolniony czy 

ograniczono mu etat. Nie wie również czy zostały wysłane pisma do związków oraz jakie 

ruchy kadrowe poczyniła dyrekcja. Przypomniała o możliwości drogi sądowej lub podjęcia 

prób rozmów z dyrekcją. 

 

Radny Lucjan Tracz złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały celem 

ponownego opracowania przez Komisję Skarg, wniosków i petycji uzasadnienia. 

Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie. Wynikiem głosów 5 „za”, 6 „przeciw”,  

1 „wstrzymującym się” wniosek został odrzucony. 

  

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że rozumie, że wszyscy którzy byli „przeciw” rozumieją 

treść skargi.  

Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie uchwałę.  

W wyniku głosowania uchwała nie została podjęta 4 głosami „za”, 7 „przeciw”,  

1 „wstrzymującym się”. 

 

Radna Iwona Szajek zapytała czy skarga wraca do ponownego rozpatrzenia przez Komisję 

Skarg, wniosków i petycji. 

Sekretarz wyjaśniła, że rada nie zaakceptowała stanowiska komisji, która rekomendowała 

skargę za zasadną i w odpowiedzi rada ją odrzuciła. 

Radny Marcin Jagodziński uznał, że jest to efekt tego, że nie ma wspólnych posiedzeń 

komisji przed sesją. Dodał, że jest to polityka i w jego odczuciu radni głosują jak żołnierze, 

tak jak wójt im każe. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że to przewodniczący poszczególnych komisji zwołują 

wspólne posiedzenia.  

Sekretarz zadeklarowała, że wspólnie z radnymi i nadzorem prawnym wojewody wspólnie 

ustali jaka będzie dalsza ścieżka odrzuconej skargi. Odnośnie wspólnych posiedzeń przez 

aklamację radni ustalili, że decyzja o wspólnych posiedzeniach komisji należy do 

poszczególnych przewodniczących. Urząd dostosuje się do ustaleń przewodniczących 

komisji. 

Projekt uchwały wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do 

niniejszego protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 12 radnych.  
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Ad 19.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 

dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Strużce. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 12 radnych.  

 

Ad 20.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 

dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Bobrowicach. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 12 radnych.  

 

Ad 21.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej 

na dofinansowanie kosztów budowy indywidualnych, przydomowych oczyszczalni ścieków 

na terenie Gminy Bobrowice. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Sekretarz wyjaśniła, że projekt uchwały był konsultowany z Urzędem Ochrony Konkurencji  

i Konsumentów, który wniósł swoje uwagi. Następnie odczytała autopoprawkę do projektu 

uchwały. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 12 radnych.  

 

Ad 22.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2022-2026. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”. 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 12 radnych.  

 

Ad 23.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Bobrowice na 

rok 2022. 

Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Skarbnik poinformowała, że do projektu uchwały została wprowadzona autopoprawka  

w kwocie 5.000 zł dla Państwowej Straży Pożarnej w Krośnie Odrzańskim. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał co oznacza zakup lekkiego samochodu operacyjnego. 

Skarbnik odczytała wniosek PSP Krosno Odrz. w sprawie dofinansowania samochodu. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 12 głosami „za”. 



11 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

W tym punkcie posiedzenia kworum wynosiło 12 radnych.  

 

Ad 24. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły żadne 

interpelacje. 

 

Ad 25. 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Przewodniczący poinformował, że wszystkie odpowiedzi na interpelacje są umieszczone  

w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Ad 26. 

Wolne wnioski i informacje. 

Radny Jacek Gąszczak złożył wniosek o usunięcie dziury w zarośniętym chodniku na dz. nr 

714/3 koło posesji nr 183 oraz o wyrównanie drogi prowadzącej na 3 tamę i tzw. tamę 

kukadelską. Oznajmił również, że czuje się urażony słowami radnego Marcina 

Jagodzińskiego, który nazwał radnych „żołnierzami wójta” i oznajmił, że nikt nigdy nie 

narzucał mu i rozkazywał jak ma głosować.  

Wójt wyjaśnił, że poczyniono już starania w celu znalezienia wykonawcy do wyrównania 

drogi. Jedna z firm odmówiła, ale jest w kontakcie z kolejną i w najbliższym czasie drogi 

zostaną wyrównane. 

 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że w związku z tym, iż sporządzone przez Komisję Skarg, 

wniosków i petycji uzasadnienie jest niewystarczające wnosi o udział w posiedzeniach  

komisji protokolanta i prawnika. 

 

Radny Łukasz Sergiel w nawiązaniu do dotacji dla OSP Bobrowice na zakup samochodu 

zapytał czy to będzie nowy samochód w zamian za obecny Land Rover. 

Radny Jakub Leśko potwierdził. 

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał jaki jest nakład, koszty, źródło finansowania oraz kto jest 

redaktorem biuletynu wydawanego przez Gminny Ośrodek Kultury i Sportu w Bobrowicach. 

Dodał, że dyrektorzy jednostek organizacyjnych powinni uczestniczyć w sesji. 

Następnie złożył wniosek o powyższe informacje i przesłanie je na adres mailowy.   

Wójt poinformował, że redaktorem jest dyrektor, natomiast nie ma wiedzy jakie są koszty  

i nakład oraz zwróci się do dyrektora o przesłanie tych informacji. 

 

Radny Jarosław Miś zwrócił się z prośbą o przedstawienie informacji na temat podziękowań 

od firmy z gratulacjami dla nauczycieli. 

Sekretarz poinformowała, że sytuacja dotyczyła wycieczki klas 7-8, gdzie organizatorzy 

wyrazili uznanie i podziękowania dla nauczycieli opiekunów szkoły w Bobrowicach tj. Pani 

Danucie Raczyng, Pani Elżbiecie Miś, Pani Jolancie Kocan oraz Pani Agnieszce Myca za 

pracę z uczniami oraz ich wzorowe zachowanie podczas wycieczki. Przewodnik wycieczki 

podkreślała, że również jest emerytowanym nauczycielem i chciała złożyć na ręce włodarzy 

podziękowania i wyrazy uznania dla pracy nauczycieli. W odpowiedzi Sekretarz również 

złożyła podziękowania i gratulacje na ręce zastępcy dyrektora szkoły. Następnie sekretarz 

podziękowała, że ma przyjemność współpracy z takimi nauczycielami i złożyła gratulacje. 
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Złożyła również gratulacje radnemu Jarosławowi Miś za wysokie wyniki uczniów  

w lekkoatletyce.  

 

Radny Jarosław Miś podziękował w imieniu nauczycieli za wsparcie finansowe.  

 

Sekretarz przypomniała o podjętej uchwale w sprawie stypendium dla uzdolnionych uczniów 

i zaapelowała o składanie wniosków. 

Wójt również przychylił się do podziękowań dla nauczycieli i korzystając z okazji również 

podziękował wszystkim osobom współpracującym przy organizacji „Biegu o Błękitną Wstęgę 

Bobru”. 

Radny Lucjan Tracz również przyłączył się do podziękowań dla nauczycieli. Następnie 

poruszył temat niezadowolenia rodziców uczniów szkoły w Dychowie z powodu ograniczenia 

udziału w uroczystości zakończenia roku szkolnego tylko do jednego rodzica. Złożył również 

wniosek o przesłanie radnym na maila informacji dotyczących ośrodka zdrowia. 

 

Radny Marcin Jagodziński zwrócił się z prośbą, żeby przy projektowaniu oświetlenia  

w Bobrowicach wziąć pod uwagę oświetlenie na cmentarzu. 

Wójt uznał, że jest to zasadny wniosek i można go zrealizować poza inwestycją oświetlenia 

ulicznego. Na koniec dodał, że jest już uruchomiony adres mailowy do zgłaszania uwag 

dotyczących oświetlenia: oswietlenie@bobrowice.pl. 

  

Ad 27. 

 Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodniczący Rady Łukasz Kamerduła 

zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 12:22. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:                                                                        Przewodniczył: 

 

Ewelina Roszak                                                                    Łukasz Kamerduła 

   2022-06-23 


